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§ 70 KFKS 2022/1 

Anmälningar  

Beslut 
Anmälningarna noteras till protokollet.  

Handlingar i ärendet 

Anmälningar KSAU 2022-06-07 

Ärende Åtgärd/ansvar 

Inbjudningar 
 

Inbjudan från SKR till trygghetsdag 2022 – 
Lagen om kommunernas ansvar för 
brottsförebyggande arbete 
Sista svarsdag 13 september 2022 

 

Övrigt 
 

Protokoll CNAB styrelsemöte 2 den 28 april  
Protokoll Boo styrelsemöte 2 den 28 april  
Protokoll CNAB styrelsemöte 3 den 12 maj  
Protokoll Boo styrelsemöte 3 den 12 maj  
Protokoll Nacka Skarpnäs Exploaterings AB (fd 
Goldcup 29080 AB) styrelsemöte nr1 den 4 april 

 

Protokoll Nacka Skarpnäs Exploaterings AB (fd 
Goldcup 29080 AB) Extra bolagsstämma den 4 
april 

 

Protokoll Nacka Skarpnäs Exploaterings AB (fd 
Goldcup 29080 AB) styrelsemöte 2 den16 maj 

 

Protokoll Käppalaförbundets 
Förbundsfullmäktige den 17 maj 

 

 
 
- - - - - 
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§ 71 KFKS 2022/441 

Tertialbokslut 1 2022 för kommunstyrelsen 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen noterar bokslutet för tertial 1 2022 i enlighet med bilagorna 1-6 till 
tjänsteskrivelsen daterad den 23 maj 2022. 
 
Kommunstyrelsen uppdrar till stadsdirektören att ta fram en åtgärdsplan för att undvika 
negativ avvikelse för helåret. 

Ärende 
Kommunstyrelsen totalt visar för perioden januari till april 2022 ett utfall på -37,7 miljoner 
kronor, vilket är 14,4 miljoner kronor bättre än budget.  
Enheten för fastighetsförvaltning visar en avvikelse med -1,6 miljoner kronor och enheten 
för bygg och anläggning en avvikelse med -3,3 miljoner kronor. 
För helåret visar prognosen för kommunstyrelsen som helhet ett netto på -203,9 miljoner 
kronor, vilket betyder 6,6 miljoner kronor sämre än budget. 
Prognosen för helåret för kommunstyrelsen i helhet är -210,5 miljoner kronor vilket är -6,6 
miljoner kronor sämre än budget. Större delen av avvikelsen ligger hos enheten för 
fastighetsförvaltning med -4,7 miljoner kronor och välfärd samhällsservice som 
prognostiserar ett underskott på -4,0 miljoner kronor. 
Verksamheter med årsprognoser som är sämre än budget ska ta fram åtgärdsplaner för att 
komma i balans med budget. 
Den totala sjukfrånvaron för perioden är lägre jämfört med motsvarande period 2021.  
Mätningar av verksamheternas olika indikatorer sker till största del under årets sista tertial 
och redovisas senast i samband med nämndens årsbokslut. Arbetet med kommunstyrelsens 
särskilda uppdrag pågår och kommer återrapporteras i T3. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och controllerenheten, daterad den 23 maj 2022 
Bilaga 1 T1 bokslut kommunstyrelsen 
Bilaga 2 T1 bokslut fastighetsförvaltning 
Bilaga 3 T1 bokslut bygg och anläggning 
Bilaga 4 T1 bokslut stadsutvecklingsområdet 
Bilaga 5 T1 bokslut välfärd skola 
Bilaga 6 T1 bokslut välfärd samhällsservice 
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret och controllerenheten – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i 
enlighet med detta förslag. 
 
 
- - - - - 
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§ 72 KFKS 2022/496 

Tertialbokslut 1 2022 för Nacka kommun 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att notera bokslutet för tertial 1 2022. 

Ärende 
Periodens utfall för kommunen som helhet är +100,0 miljoner kronor vilket är -22,2 
miljoner kronor sämre än budget. Periodens negativa avvikelse beror främst på för-
skjutning av försäljning av exploateringsmark inom övergripande verksamhet. Det 
balanseras av ökade skatteintäkter och nämnder som sammantaget går bättre än budget. 
För helåret 2022 prognostiseras ett samlat resultat på +426,4 miljoner kronor, vilket är 
135,4 miljoner kronor lägre än årsbudgeten på +560,0 miljoner kronor. Det är framför allt 
försäljningsintäkter av exploateringsmark som delvis skjuts till 2023, dels covidbonusen 
som belastar året och är förklaringen till avvikelsen mot budget. Skatteintäkter och 
nämndernas resultat sammantaget beräknas bli högre än budgeterat. Nämnderna 
prognostiserar sammantaget ett överskott på +37,4 miljoner kronor för helåret. 
Kommunens prognos exklusive jämförelsestörande poster är +275,0 miljoner kronor. Det 
motsvarar 4,4 procent av skatteintäkter och statsbidrag. 
 
Netto har kommunen under den aktuella perioden gjort investeringar på 199,7 miljoner 
kronor. Låneskulden var vid utgången av april 1 350,0 miljoner kronor. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och controllerenheten, daterad den 20 maj 2022 
Bilaga 1 Månadsbokslut T1 2022 Nacka kommun 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret och controllerenheten – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i 
enlighet med detta förslag. 

Protokollsanteckningar 
Andreas Andersson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
”Generellt sett är kommunens ekonomi fortsatt stark, och även detta tertialbokslut visar 
upp starka utfall och prognoser. Detta såväl i nämnderna som i skatteprognoser. Utfallet 
för T1 och prognoserna på helåret uppvisar negativa avvikelser gentemot budget, men är 
fortfarande bra utfall på över 4% av intäkterna. Några orosmoln finns dock som behöver 
hanteras. Det kanske allra tydligaste är välfärd samhällsservice, som fortsatt har svårt att nå 
det överskottsmål som alliansmajoriteten beslutat om. Det ackumulerade underskottet är 
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nu mindre än det beslutade överskottsmålet, och detta bör rimligtvis kunna betalas tillbaka 
över flera års tid. Vi föreslog en sänkning så att mer medel kan användas till verksamheten 
och komma invånarna till del genom bättre välfärdstjänster.  

En annan risk är det stora beroende vårt resultat har kopplat till markförsäljningsintäkter. 
Vi anser att kommunen bör äga mark där det finns strategiskt intresse, just för att behålla 
rådigheten kring den framtida utvecklingen av vår kommun. Att dessa intäkter nu 
prognostiseras skjutas på framtiden får stor påverkan på det ekonomiska utfallet. Om vi i 
stället äger marken kan den arrenderas ut till en kontinuerlig intäkt över tid.  

Slutligen noterar vi att covidbonusen bidrar negativt till resultatet. Vi ansåg att kommunen 
enbart borde ha gett denna bonus till våra egna medarbetare, och inte till anställda hos 
privata företag. Vårt förslag hade inneburit en lägre kostnad för kommunen, och därmed 
bättre ekonomiska möjligheter att utveckla våra välfärdsverksamheter framöver. Flera 
verksamheter i kommunen rapporterar nu svårigheter att hitta rätt kompetens vid 
rekrytering. Om de medel som nu skänkts bort till fristående verksamheter istället använts 
till att stärka Nacka kommuns arbetsmiljö och arbetsvillkor hade detta problem minskats, 
med stabilare välfärdsverksamheter som följd.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Resultatet för T1 2022 ser bra ut och visar trots att den inte håller sig helt till budget på ett 
överskott. Så på kort sikt ser det bra ut, Nackalistan. Oroar sig dock för ekonomin på 
längre sikt och de ökade kostnader i form av bl.a. inflation, högre löneökningar och 
pensionskostnader.”  
 
- - - - -  
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§ 73 KFKS 2021/95 

Investeringsbeslut och - sammanställning för Nacka 
kommun tertialbokslut 1 år 2022 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut.  
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att besluta om föreslagna tillkommande 
investeringsmedel netto om 535,5 miljoner kronor. 
 

Ärende 
Enheten för bygg- och anläggning och enheten för fastighetsförvaltning som båda ligger 
under kommunstyrelsens ansvarsområde har i detta ärende inkommit med framställan om 
tillkommande investeringsmedel på 492,0 miljoner kronor.  

Natur- och trafiknämnden har inkommit med framställan om tillkommande 
investeringsmedel på 43,5 miljoner kronor. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och controllerenheten, daterad den 19 maj 2022 
Bilaga 1 Investeringsbeslut och sammanställning Nacka kommun totalt vid 

tertialbokslut 1 år 2022. Övriga bilagor till investeringsbesluten finns 
publicerade på www.nacka.se under avsnittet Handlingar och protokoll. 

 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret och controllerenheten – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i 
enlighet med detta förslag. 
 
 
- - - - - 
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§ 74 KFKS 2022/72  

Ramärende – Utgångspunkter för nämndernas förslag 
till mål och budget 2023–2025 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott överlämnar ärendet till kommunstyrelsen utan eget 
ställningstagande.  

Ärende 
Enligt gällande tidplan för mål och budgetarbetet ska beslut om ramärendet ske i 
kommunstyrelsen den 13 juni. Mål och budget 2023-2025 fastställs i sin helhet av 
kommunfullmäktige den 14-15 november. Detta ärende avser ramärendet där kommun-
styrelsen föreslår de driftramar och ekonomiska förutsättningar som ska bli gällande för 
nämnderna inför arbetet med mål och budget 2023-2025.  
 
De förändringar som beaktas i ramärendet i vanliga fall är främst de som beror på volym-
utveckling. Kriget mellan Ryssland och Ukraina har orsakat stor oro och osäkerhet i 
omvärldsekonomin bland annat i form av hög inflation, svagare säkerhetsläge och behov av 
flyktingmottagande. Det leder till osäkerhet även i kommunens ekonomi. De 
förutsättningar som ligger till grund för ramärendet kan komma att ändras under 
innevarande år och därför föreslås avvaktan med volymjusteringar för 2023-2025 till 
höstens budgetprocess med undantag för mindre tekniska justeringar.  

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och stadsledningskontorets stab daterad den 31 
maj 2022 
Bilaga 1 Ramärende mål och budget 2023-2025 
Bilaga 2 Ekonomiska ramar avseende driftbudget 2023-2025 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade att kommunstyrelsens arbetsutskott överlämnar ärendet till 
kommunstyrelsen utan eget ställningstagande. 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget om att 
överlämna ärendet till kommunstyrelsen utan eget ställningstagande – och fann att 
arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta förslag. 
 
- - - - - 
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§ 75 KFKS 2022/498  

Finansrapport 2022 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta följande. 
 
Kommunstyrelsen noterar finansrapporten i bilaga 1 till tjänsteskrivelsen daterad den 22 
maj 2022. 

Ärende 
Nacka kommuns koncernbank med dess medelsförvaltning styrs utifrån de ramar som 
beslutats av kommunfullmäktige i Mål och budget (såsom upplåningstak med mera) och i 
Reglemente för medelsförvaltningen. Kommunstyrelsen beslutar sedan om de risklimiter 
som ska gälla i den finansiella verksamheten (Kommunstyrelsens bestämmelser för 
medelsförvaltningen). Målsättningen för medelsförvaltningen är uppfylld. Samtliga 
risklimiter är uppfyllda efter hänsyn tagits till de avvikelser som kommunstyrelsen godkänt 
fram till och med juni 2022. Upplåningen överstiger inte heller det av kommunfullmäktige 
fastställda lånetaket för 2022. 
 
Likviditeten är god. Kommunkoncernens likviditet per 30 april uppgår till 101,3 miljoner 
kronor. Den överskottslikviditet som funnits det senaste året fram till och med februari har 
blivit lägre. Kommunen placerade i februari 75 miljoner (certifikat). Placeringen förfaller i 
augusti och förstärker då kassan. Inga placeringar beräknas finnas vid årets slut. 
Skuldportföljen uppgår efter första tertialet till 1 350 miljoner och förväntas, efter att varit 
oförändrad sedan maj 2020, öka med 200 miljoner kronor för att vid årets slut uppgå till 
1 550 miljoner kronor. 
 
Riksbanken höjde vid sitt penningpolitiska möte i april reporäntan från 0 till 0,25 procent, 
för att motverka den höga inflationen som råder. Inflationen (KPIF) uppgick i mars till 6,1 
procent vilken är den högsta nivån som uppmätts i Sverige sedan början av 1990-talet. 
Höjningen av reporäntan är den första höjningen sen 2019. Upplåningsräntorna ökar under 
året och förväntas så göra även kommande år.  
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och ekonomi- och finansstaben, daterad den 22 
maj 2022 
Bilaga 1 Finansrapport 2022 
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret och ekonomi- och finansstaben – och fann att arbetsutskottet hade 
beslutat i enlighet med detta förslag. 
 
- - - - - 
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§ 76 KFKS 2022/449  

Ägardirektiv för kommunens bolag samt egna kapitalet i 
Nacka vatten och avfall AB 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott överlämnar ärendet till kommunstyrelsen utan eget 
ställningstagande.  

Ärende 
En översyn av ägardirektiven till de kommunala bolagen har genomförts utifrån behovet av 
en tydligare ägarstyrning och en gemensam struktur för bolagens ägardirektiv. Nacka 
Stadshus AB föreslås få ett samlat uppdrag att, utifrån ett tydligt koncernperspektiv, utöva 
en tydligare ägarstyrning över kommunens helägda dotterbolag. Utifrån nu föreslagna 
ägardirektiv får såväl Nacka Stadshus AB som dess dotterbolag ett tydligt fokus på 
koncernnyttan, den samlade styrningen och kommunens styrmodell.   

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret, juridik- och kanslistaben samt ekonomistaben, 
daterad den 6 juni 2022 
Bilaga 1 Förslag på nytt ägardirektiv - Nacka Stadshus AB 
Bilaga 2 Förslag på nytt ägardirektiv - Nacka vatten och avfall AB  
Bilaga 3 Förslag på nytt ägardirektiv - Nacka Energi AB  
Bilaga 4 Förslag på nytt ägardirektiv - Centrala Nacka marknadsbolag AB  
Bilaga 5 Förslag på nytt ägardirektiv - Boo 1:207 A 
Bilaga 6 Förslag på nytt ägardirektiv - Nacka Skarpnäs Exploaterings AB 
Bilaga 7 Nuvarande ägardirektiv – Nacka Stadshus AB  
Bilaga 8 Nuvarande ägardirektiv - Nacka vatten och avfall AB 
Bilaga 9 Nuvarande ägardirektiv - Nacka Energi AB 
Bilaga 10 Nuvarande ägardirektiv - Centrala Nacka marknadsbolag AB 
Bilaga 11 Nuvarande ägardirektiv - Boo 1:207 AB 
Bilaga 12 Nuvarande ägardirektiv - Nacka Skarpnäs Exploaterings AB (fd Goldcup) 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade att kommunstyrelsens arbetsutskott överlämnar ärendet till 
kommunstyrelsen utan eget ställningstagande. 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget om att 
överlämna ärendet till kommunstyrelsen utan eget ställningstagande – och fann att 
arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta förslag. 
- - - - - 
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§ 77 KFKS 2022/442  

Kommunal borgen Föräldrakooperativet Vikdalens barn 
Ekonomisk förening 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta enligt följande. 
 
Kommunfullmäktige beslutar att Nacka kommun ska ingå borgensåtagande för nya 
banklån upp till 382 000 kronor med maximalt tio års amortering för lån som 
föräldrakooperativet Vikdalens barn upptar. Föräldrakooperativet ska som säkerhet för 
borgensåtagandet lämna säkerhet i form av pantbrev i fastigheten Sicklaön 380:6. 
Föräldrakooperativet ska årligen redovisa resultat- och balansräkningar och halvårsvis 
saldot på banklånet till kommunen.  

Ärende 
Föräldrakooperativet Vikdalens barn, organisationsnummer 769601-0144, 
(”föräldrakooperativet”) har inkommit med en ansökan om kommunal borgen. 
Föräldrakooperativet har sedan tidigare fått kommunal borgen för fastighetsförvärv där 
föräldrakooperativet bedriver förskoleverksamhet (beslut i kommunfullmäktigen 19 
oktober 2015, KFKS 2015/318-045). Detta beslut innebär att kommunen gick i kommunal 
borgen på 1 300 000 kronor och vid senaste årsskiftet var kommunens borgensåtagande 
1 064 881 kronor. 
 
Taket på byggnaden i fastigheten har lagats provisoriskt efter en läcka, men nu vill 
föräldrakooperativet renovera taket och behöver därför ta ett nytt lån. Föräldrakooperativet 
uppskattar renoveringskostnaden till 425 000 kronor och planerar att betala tio procent av 
kostnaden ur egna besparingar. Föräldrakooperativet ansöker om kommunal borgen till det 
resterade beloppet på 382 500 kronor. 
 
Stadsledningskontoret har gjort en bedömning baserad på Reglemente för 
medelsförvaltning att det nya borgensåtagandet inte utgör en utökad risk, är inriktad för 
barn, gör en väsentlig nytta för kommuninvånare och förslaget är att borgen kan utökas.  

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och controllerenheten, daterad den 19 maj 2022 
Bilaga 1 Ansökan kommunal borgen 
Bilaga 2 Stadgar 
Bilaga 3 Försäkringsbrev 
Bilaga 4 Budget  
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Bilaga 5 Årsredovisning 2019 
Bilaga 6 Årsredovisning 2020 
Bilaga 7. Årsredovisning 2021 
 

Yrkanden 
Johanna Kvist (S) och Mikael Carlsson (NL) yrkade bifall till det utsända förslaget. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret och controllerenheten – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i 
enlighet med detta förslag. 
 
- - - - - 
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§ 78 KFKS 2022/471 

Justering av avfallstaxan 2022 
Hemställan från styrelsen i Nacka vatten och avfall AB att ändra avfallstaxan från och med 2022-07-01 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen fattar följande beslut.  
 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige fattar följande beslut 

1. Att anta justeringar i avfallstaxan från och med 2022-07-01 enlig bifogat förslag 

Ärende 
Styrelsen i Nacka vatten och avfall AB föreslår en sänkning av avfallstaxan med 12% vid 
halvårsskiftet genom att sänka ett antal avgifter i syfte att öka matavfallsinsamlingen och 
öka incitament för investering i bottentömmande behållare. Bakgrunden är att 
avfallskollektivets resultat 2021 var positivt och överskottet ser ut att öka under 2022.  
 
De taxor som sänks gynnar samtliga kunder i avfallskollektivet, men är mest fördelaktig för 
de som sorterar matavfall och de flerfamiljshus som har bottentömmande behållare. 
Anledningen är att bolaget önskar öka takten kring utsortering av matavfall samt öka 
incitament för flerbostadshus att investera i bottentömmande behållare. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och ekonomi- och finansstaben, daterad den 16 
maj 2022 
Bilaga 1 Justering av avfallstaxan – styrelseärende  
Bilaga 2 Avfallstaxa juli-december 2022 (bilaga till styrelseärendet) 
Bilaga 3 Avfallstaxa juli-december med nuvarande taxor inom parentes 
Bilaga 4  Protokoll styrelsemöte nr 3 §38 Nacka vatten och avfall AB 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M), Gunnel Nyman Gräff (S), Hans Peters (C) och Mikael Carlsson (NL) 
yrkade bifall till det utsända förslaget. 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret och ekonomi- och finansstaben – och fann att arbetsutskottet hade 
beslutat i enlighet med detta förslag. 
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Protokollsanteckningar 
Gunnel Nyman Gräff lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
”Tidigare höjning av avfallstaxan var för hög, och det har nu gjort att verksamheten går 
med överskott, något som inte är tillåtet. Det var särskilt negativt med de höjningar som 
gjorde att tömning av matavfallskärlen blev betydligt dyrare. Det är bra att det nu blir 
billigare att agera miljömässigt med t.ex. återgång till lägre kostnad för matavfallskärlen, 
men att Moderaterna nu går ut i sociala medier och hävdar att de sänker taxan som en 
skattesänkning är en bluff. Kommuner får inte tjäna pengar på avfallskollektivet, vilket har 
blivit resultat nu - det ska gå plus minus noll över tid, och att försäkra detta är vad dagens 
beslut handlar om.”  
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nackalistan är positiv till de förändring av taxor som här föreslås. De taxor som sänks 
gynnar samtliga kunder i avfallskollektivet, men är mest fördelaktig för de som sorterar 
matavfall och de flerfamiljshus som har bottentömmande behållare. Detta är helt i riktning 
med de mål som vi har och som ska leda till att det är lätt och billigt att göra rätt.” 
 
- - - - - 
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§ 79 KFKS 2022/454 

Avtal om ersättning för drift m.m. av allmäntillgängliga 
anläggningar på kvartersmark i Järla sjö 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige beslutar att Nacka kommun ingår avtal med Järla Sjö 
Samfällighetsförening, org. nr. 717905-3306, enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen den 11 maj 
2022. 

Ärende 
Allmäntillgängliga anläggningar i området Järla sjö är enligt detaljplanen planlagda på 
kvartersmark och förvaltas idag med enskilt huvudmannaskap av Järla Sjö 
Samfällighetsförening. Nyttjandet av allmäntillgängliga platser på kvartersmark i området 
har ökat frekvent under tid, både av boende i området, av boende och verksamheter i 
närområdet samt av besökare utifrån. En generell princip vid framtida planläggning ska 
vara att kajer och strandpromenader med stort allmäntillgänglighetsintresse planläggs som 
allmän plats. Allmänhetens tillgång till anläggningarna i området Järla sjö följer inte samma 
principer som i andra områden utan bedöms bäst säkras genom fortsatta förhandlingar. 
Förhandling har därmed pågått under en längre tid. Kommunen och föreningen har nu 
funnit förutsättningar för en samförståndslösning där parterna ingår ett som längst tioårigt 
avtal innebärande en skyldighet för kommunen att bidra ekonomiskt till föreningens 
förvaltningskostnader för drift/skötsel/underhåll i gemensamhetsanläggningen GA:55 och 
därigenom säkra allmänhetens fortsatta tillgång till anläggningarna. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret, enheten för fastighetsförvaltning samt juridik- 
och kanslistaben, daterad den 11 maj 2022 
Bilaga 1 Avtal 

Yrkanden 
Johanna Kvist (S) yrkade på återremiss i syfte att förhandla om avtalet så att kommunen tar 
över ägandeskapet av marken med de aktuella anläggningarna. 
 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till det utsända förslaget. 
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Beslutsgång 
Ordföranden ställde Johanna Kvists yrkande om återremiss mot avslag och fann att 
arbetsutskottet avslog yrkandet. Ordföranden konstaterade därefter att arbetsutskottet hade 
beslutat enligt det utsända förslaget från stadsledningskontoret, enheten för 
fastighetsförvaltning samt juridik- och kanslistaben. 

Protokollsanteckningar 
Johanna Kvist lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
”Vi förstår att detta är ett komplext ärende där förhandling mellan kommunen och 
samfällighetsföreningen pågått under en lång tid. Men vi anser att offentliga ytor såsom 
lekplatser, badplats och strandpromenad, med vissa undantag, bör ägas av kommunen för 
att säkerställa att Nackas medborgare ska kunna nyttja dem.” 
 
 
- - - - - 
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§ 80 KFKS 2022/472 

Skarpnäs naturreservat 
Bildande av naturreservat 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut.  

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta följande.  

Kommunfullmäktige beslutar att med stöd av 7 kap. 4 § miljöbalken förklara Skarpnäs som 
naturreservat enligt förslag till föreskrifter, avgränsning och skötselplan daterad den 26 april 
2022, bilaga 1 till tjänsteskrivelsen daterad den 16 maj 2022. 

Ärende 
Sedan slutet av 90-talet har kommunen haft ambitionen att avsätta natur- och strövområdet 
Skarpnäs som naturreservat; ärendet har beretts två gånger men har av olika anledningar 
aldrig lett till ett beslut som vunnit laga kraft. Ambitionen är nu att reservatet ska vara 
bildat senast hösten 2022. Förslaget sändes ut på samråd under perioden 21 januari-14 mars 
2021. Vid samrådet inkom totalt 75 yttranden, varav 34 från privatpersoner. Synpunkter 
och ändringar beskrivs närmare i samrådsredogörelsen, bilaga 2. Natur- och trafiknämnden 
tillstyrkte förslaget den 26 april 2022, § 66 (bilaga 3). 

Skarpnäs är ett kärnområde för biologisk mångfald med höga naturvärden. Områdets 
gamla barrskogar, hällmarker och blandskogar har en lång kontinuitet med många äldre 
träd, rikligt med död ved samt en mängd naturvårdsarter, varav flera är rödlistade. Området 
har mycket höga frilufts- och rekreationsvärden tack vare närheten till Orminge samt det 
strategiska läget som en av de inre delarna av Nacka-Värmdökilen. Genom området går 
Boo-leden och många delar är välbesökta. 

Syftet med naturreservatet är att bevara ett tätortsnära naturområde för rekreation och 
friluftsliv samt bevara dess gamla skogar, hällmarker, sjöar, våtmarker, brandfält och 
hävdade marker, samt dess artrika växt- och djurliv. Reservatets karaktär med grova, gamla 
och döda träd, inslag av ädellövträd samt kulturmiljöer ska särskilt vårdas och gynnas. Inom 
området ska det finnas möjlighet till olika friluftsaktiviteter, naturupplevelser och 
vardagsrekreation. Naturvärdena är en förutsättning för att bibehålla de rekreativa värdena 
och friluftslivet ska utvecklas i samspel med bevarandet av biologisk mångfald.   

Synpunkterna i samrådet handlade i huvudsak om att avgränsningen av reservatet bör göras 
om och utökas till att omfatta även den mark som detaljplaneras för Kummelbergets 
verksamhetsområde, samt i flera fall också Prästberget och Vargskogen (två grönområden i 
norra Orminge). Majoriteten av yttrandena framför att utökningen av industriområdet 
påverkar både naturvärden och upplevelsen i reservatet.  
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Eventuell placering av stenkross i verksamhetsområdet har också föranlett många 
synpunkter. Miljö- och stadsbyggnadsnämnden har påtalat att om anläggningar för 
friluftslivet i reservatet placeras inom bullerstörda områden (alltså för nära 
verksamhetsområdet) kan tillsynsmyndigheten tvingas utöva tillsyn över bulleralstrande 
verksamheter. Vattenfall AB m.fl. har poängterat nödvändigheten av att få underhålla 
ledningar i ledningsrätt. OK Ravinen och Järla Orientering vill se att orientering ska vara 
tillåtet och välkommet.  

Bland annat länsstyrelsen och naturvårdsföreningarna hade en del mindre synpunkter på 
föreskrifterna och skötselplanen. Miljö- och stadsbyggnadsnämnden och Kommunstyrelsen 
hade önskemål om att förbudspunkten som reglerar var man får cykla i reservatet 
formuleras om. 

Efter samrådet har förtydliganden och tillägg gjorts i föreskrifterna. Reservatets 
avgränsning har inte ändrats.  

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från enheten offentlig utemiljö, daterad den 16 maj 2022 
Bilaga 1 Föreskrifter, avgränsning och skötselplan, daterad den 26 april 2022 
Bilaga 2  Samrådsredogörelse Skarpnäs 
Bilaga 3 Natur- och trafiknämndens beslut om tillstyrkande 2022-04-26, § 66 

Yrkanden 
Mikael Carlsson (NL) yrkade på återremiss för att ge tjänstemännen i uppdrag att utöka 
Skarpnäs naturreservat till att även omfatta tallmon i den nordvästra delen samt de delar 
som idag är föremål för strandskydd, bl a invid stigen till Vittjärn. 
 
Hans Peters (C), Mats Gerdau (M) och Gunilla Grudevall-Steen (L) yrkade bifall till det 
utsända förslaget. 

Beslutsgång 
Johanna Kvist (S) meddelande att Socialdemokraterna ej deltar i beslutet. 
 
Ordföranden ställde Mikael Carlssons yrkande om återremiss mot avslag och fann att 
arbetsutskottet avslog yrkandet. Ordföranden konstaterade därefter att arbetsutskottet hade 
beslutat enligt det utsända förslaget från enheten offentlig utemiljö.. 

Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nackalistan välkomnar naturreservatet som planeras i Skarpnäsområdet. Det kommer att 
göra stor naturnytta för nuvarande och kommande befolkning och för naturen och miljön. 
Men, inget gott som inte har något ont med sig… Nackalistan motsätter sig utvidgningen 
av det skyddade naturområdet kring Kummelbergets industriområde. Den utvidgningen 
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riskerar försämra Myrsjöns redan belastade vattenstatus, vilket är emot det vattendirektiv 
som Sverige har förbundit sig att följa. Vi motsätter oss också borttagandet av 
strandskyddet vid flera sjöar, där källsjön Vittjärn är det viktigaste exemplet, men även 
övriga sjöars ändringar. Antalet parkeringsplatser behöver ses över och ev. justeras och 
utökas för att ge alla tillgång till reservatet. Trafiksituationens ökade belastning på vägnätet 
och omgivningar måste hanteras och synpunkter från förskolor, skolor och boende måste 
tas på allvar för att erbjuda en fortsatt säker trafikmiljö. Buller, luft- och vattenföroreningar 
måste förhindras och tillsynen måste förbättras och ökas för området nära 
industriområdet.” 
 
- - - - - 
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§ 81 KFKS 2022/460 

Information om åtgärder inom utvecklingsprogrammet 
för Velamsund och Nyckelviken 2016–2022 
Återrapport av särskilt uppdrag i mål och budget 2022–2024 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta följande. 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 

Kommunfullmäktige noterar de åtgärder som har skett inom ”Program för utveckling av 
naturreservaten Velamsund och Nyckelviken”. 

Ärende 
Kommunfullmäktige antog 2016 ”Program för utveckling av naturreservaten Velamsund 
och Nyckelviken” där intentionerna för reservatens utveckling sattes upp.  

I mål och budget 2022–2024 gav kommunfullmäktige kommunstyrelsen följande särskilda 
uppdrag under 2022:  
 

• Kommunfullmäktige har tidigare antagit ett program för utveckling av Velamsund 
och även avsatt investeringsmedel för detta. Kommunstyrelsen ska i samband med 
T1 2022 återkomma med en redovisning av vilka åtgärder som genomförts och hur 
planeringen framåt ser ut.  

 
Det har genomförts en rad åtgärder inom beslutad budget och fler är planerade fram till 
2024. Av de avsatta 19,2 miljoner för genomförande av programmet finns det sammanlagt 
4,2 miljoner kronor kvar inom natur- och trafiknämndens process och 13,2 miljoner kvar 
inom fastighetsprocessen. Målsättningen är att genomföra planerade åtgärder och därefter 
avsluta investeringsprojekten under 2024. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från enheten offentlig utemiljö och enheten för fastighetsförvaltning 
daterad den 19 maj 2022 
Bilaga 1 Program för utveckling av naturreservaten Velamsund och Nyckelviken 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från enheten 
offentlig utemiljö och enheten för fastighetsförvaltning – och fann att arbetsutskottet hade 
beslutat i enlighet med detta förslag. 
- - - - - 
  



 
26 (51) 

 7 juni 2022 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 82 KFKS 2021/13333 

Ställningstagande avseende användning av molntjänster 
från leverantörer hemmahörande i tredjeland 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta följande. 

Kommunstyrelsen beslutar att användning av de administrativa molnbaserade systemen 
Google Workspace for Education och Office 365 fortsatt får ske med de förbehåll och 
riskminimerande åtgärder som anges i tjänsteskrivelse daterad den 23 maj 2022.  

Kommunstyrelsen beslutar att ge stadsledningskontoret i uppdrag att ta fram vägledning 
för hantering av framtida upphandlingar av IT-tjänster där leverantören (eller 
underleverantören) är hemmahörande i tredjeland med utgångspunkt i att all behandling av 
personuppgifter enbart får ske inom EU/EES. 

Kommunstyrelsen beslutar att ge stadsledningskontoret i uppdrag att fortsatt bevaka frågan 
om användning av molntjänster från leverantörer hemmahörande i tredjeland och 
återkomma till kommunstyrelsen med förslag på reviderat beslut om förutsättningarna 
förändras. 

Ärende 
Den 16 juli 2020 beslutade EU-domstolen i domen Schrems II att underkänna avtalet 
mellan EU och USA som möjliggjorde överföring av personuppgifter till USA. Domen 
innebär att det i dagsläget praktiskt inte är möjligt att använda amerikanskägda molntjänster 
där personuppgifter riskeras att överföras till USA.  

Utifrån en bedömning av kommunens uppdrag som helhet och risker för enskilda bedöms 
vissa administrativa molnbaserade system fortsatt kunna användas under förutsättning att 
vissa riskminimerande åtgärder vidtas i enlighet med tjänsteskrivelse daterad den 23 maj 
2022. Därutöver föreslås stadsledningskontoret får i uppdrag att ta fram vägledning för 
hantering av framtida upphandlingar av IT-tjänster där leverantören eller underleverantören 
är hemmahörande i tredjeland med utgångspunkt i att all behandling av personuppgifter 
enbart får ske inom EU/EES. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och digitaliseringsenheten, daterad den 23 maj 
2022 
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret och digitaliseringsenheten – och fann att arbetsutskottet hade 
beslutat i enlighet med detta förslag. 

Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nackalistan tycker att detta är en väldigt viktig fråga som kommunen måste fortsätta att 
bevaka. Så fort nya system tas i bruk så ska en noggrann utredning kring vilka uppgifter 
som lagras i molntjänster och var dessa då lagras göras. Det är viktigt att uppgifter förvaras 
säkert så att de inte kan komma i fel händer eller utnyttjas av främmande makt samtidigt är 
det också viktigt att uppgifterna är tillgängliga även under kristider och dylikt.” 
 
- - - - - 
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§ 83  KFKS 2022/456 

Uppföljning av arbetet med Agenda 2030 i kommunen 
Informationsärende 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta följande. 

Kommunstyrelsen noterar informationen. 

Ärende 
Den 15 juni 2020 behandlade kommunfullmäktige ärendet om implementering av Agenda 
2030 i Nacka kommun (KFKS 2020/53). I beslutet noterade fullmäktige att Nacka 
kommun behöver ha en integrerad syn på hållbar utveckling och att det är viktigt att se 
hållbarhetsarbetet som en helhet. En implementering av Agenda 2030 i Nacka kommun 
ska utgå från kommunens styrmodell. Kommunen avser att arbeta med samtliga 17 mål i 
Agenda 2030, inom ramen för kommunens rådighet. Varje mål i Agenda 2030 består av 
flera delmål, vilka berör olika nämnder. Därför har varje nämnd och verksamhet i 
kommunen i uppdrag att identifiera vilka prioriterade mål och områden som just de kan 
bidra till och mest påverka. Detta ärende är en uppföljning av utvecklingen sedan 
fullmäktiges beslut. Redan idag sker mycket arbete inom ramen för Agenda 2030 inom 
kommunen. Kommunen har implementerat en Agenda 2030-modul, vilket ger goda 
förutsättningar för det fortsatta arbetet, både på nämnd- och kommunnivå.  

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret, miljöenheten samt controllerenheten daterad 
den 17 maj 2022 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret, miljöenheten samt controllerenheten – och fann att arbetsutskottet 
hade beslutat i enlighet med detta förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Det är viktigt att arbetet med Agenda 2030 aktivt bedrivs i alla nämnder. Nackalistan ser 
positivt på att man nu ska anställa en person som ska ha en samordnande roll, detta var 
något vi lyfte redan för två år sedan när arbetet mad agenda 2030 drog igång. Det är av 
största vikt att samtliga nämnder arbetar med dessa frågor och ambitionsnivåerna ska inte 
skilja sig beroende på vilka personer som styr och leder arbetet på olika ställen. I arbetet 
med att ta fram en modul till Stratsys så beskrivs att ”Fokus har legat på att säkerställa att 
den nya modulen inte skulle innebära merarbete”. Vi hade hellre sett att fokus legat på att 
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ta fram en så bra modul som möjligt för att stötta i arbetet. Att aktivt arbeta med Agenda 
2030 kommer att innebära merarbete vilket enheterna bör kompenseras för och vi anser att 
detta viktiga arbete borde prioriteras upp.” 
- - - - - 
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§ 84 KFKS 2022/475 

Bokslut 2021 för Brottsförebyggande rådet 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen noterar de åtgärder och insatser som vidtagits inom ramen för  
Trygghetspaketet 2021. 

Ärende 
Bokslutet för brottsförebyggande rådet visar att kommunen upplevs som tryggt och säkert 
av medborgarna. I SCB:s medborgarundersökning 2021 känner sig 80% av Nackaborna 
trygga utomhus i området där man bor när det är mörkt ute (genomsnitt i riket är 73%) och 
81% är inte oroliga för att utsättas för ett våldsbrott (genomsnitt i riket är 73%). Det som 
upplevs som störst problem är inbrott eller stölder, nedskräpning, narkotikahandel och 
störande trafik med motorfordon. 

De medel som avsattes i trygghetspaketet har använts i enlighet med kommunstyrelsens 
beslut. Av de avsatta 6 miljoner kr har 4,7 miljoner kr förbrukats.  

Det lokala arbetet är en viktig del för det brottsförebyggande rådet. De fyra lokala 
arbetsgrupperna har sammantaget träffats vid 24 tillfällen under 2021. På arbetsgruppernas 
möten arbetar man konkret med åtgärder på upplevda och uppkomna problem i respektive 
område. 

Under slutet av 2021 utpekades Fisksätra av polisen som ett så kallat utsatt område, den 
lägsta graden utav tre. Med anledning av detta har samverkan mellan kommun, polisen och 
Stena fastigheter initierats och handlingsplan kommer att tas fram under våren 2022. 

I oktober 2021 tilldelades projekt kommunvakter, en tryggare och säkrare utemiljö och 
tillsammans för ett drogfritt Nacka för unga medel ur framtidsfonderna. 

Årsbokslutet fastställdes av Brottsförebyggande rådet på ordinarie sammanträde den 24 
maj 2022. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och ledningsstaben, daterad den 24 maj 2022 
Bilaga 1 Tabell med fokusområden, indikatorer och utfall 
Bilaga 2 SCB:s medborgarundersökning 2021 Trygghet i samhället 
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret och ledningsstaben – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i 
enlighet med detta förslag. 
 
 
 
- - - - - 
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§ 85 KFKS 2022/394 

Ramar och förutsättningar för att inleda upphandling av 
städtjänster 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen beslutar att inleda upphandling av städtjänster i enlighet med 
tjänsteskrivelse daterad den 30 maj 2022. 

Ärende 
Avtalet föreslås tecknas för en tid om tre (3) år med option på förlängning i två (2) 
omgångar om två (2) år vardera gång. 

Avtalet förväntas tecknas med högst fem leverantörer och en per upphandlingsområde. 
Det största antalet leverantörer kan bli fem. Då en anbudsgivare endast kan vinna två 
områden kommer det minsta antalet leverantörer att bli tre stycken. 

Avtalet är ett tjänsteavtal, vilket i städbranschen ofta brukar benämnas entreprenad. 
Entreprenaden är i huvudsak en funktionsentreprenad, vilket innebär att Nacka kommun 
anger vad som ska åstadkommas i uppdraget genom att beskriva sina krav på prestation, 
miljö och kvalitet, men lämnar åt leverantören att i uppdraget beskriva hur denne tänker 
genomföra uppgiften för att uppfylla Beställarens krav. 
Där så krävs kommer delar i utförandet av entreprenaden att specificeras vad gäller Nacka 
kommuns krav på städfrekvenser, inställelse mm. 

Upphandlingen är uppdelad i fem områden; Boo, Saltsjöbaden – Fisksätra, Älta, Centrala 
Nacka, Sickla ön förutom centrala Nacka, vilket torde göra upphandlingen attraktiv även 
för mindre och medelstora leverantörer. 

Utvärderingen kommer att ske utifrån grunden ekonomiskt mest fördelaktigt anbud, dvs 
bästa förhållandet mellan pris och kvalitet. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret m.fl. daterad den 30 maj 2022 

Yrkanden 
Gunnel Nyman Gräff (S) yrkade med instämmande av Mikael Carlsson (NL) bifall till det 
utsända förslaget med följande tillägg:   
”Att ärendet kompletteras med ett villkor om kollektivavtal eller avtal i nivå med centrala 
kollektivavtal.” 
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Beslutsgång 
Ordföranden ställde först det utsända förslaget mot avslag och fann att arbetsutskottet 
hade beslutat i enlighet med detta förslag. 
 
Därefter ställde ordföranden tilläggsförslaget från Gunnel Nyman Gräff och Mikael 
Carlsson mot avslag, och fann att kommunstyrelsen hade beslutat att avslå förslaget. 

Reservationer 
Gunnel Nyman Gräff reserverade sig mot beslutet för Socialdemokraterna. 

Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nackalistan yrkade bifall till Socialdemokraternas förslag till tilläggsyrkande angående 
anställningsförhållanden som borde vara i enlighet eller liknande de kollektivavtal som 
finns på arbetsmarknaden. Anledningar till detta är att det innebär en minskad risk för 
anställning av svart arbetskraft som också i många fall är anställda hos skumma eller 
kriminella företag. Vi vill också att upphandlingar i Nacka genomgående ska ha en uttalat 
miljö- och klimatanpassning så att kommuner i allmänhet blir bättre på klimathänsyn i sin 
totala verksamhet. Så också denna upphandling.” 
 
- - - - - 
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§ 86 KFKS 2022/277 

Remiss – En effektivare upphandlingstillsyn (DS 2022:5) 
Yttrande till Finansdepartementet 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut.  
 
Kommunstyrelsen antar juridik- och kanslistabens och inköpsenhetens förslag till yttrande 
över promemorian En effektivare upphandlingstillsyn, Ds 2022:5, enligt bilaga 1 till 
tjänsteskrivelsen daterad den 31 maj 2022. 

Ärende 
I promemorian föreslås att Konkurrensverket, i egenskap av tillsynsmyndighet över 
upphandlingslagstiftningen, ges utökade sanktions- och utredningsmöjligheter vid tillsynen 
över upphandlingslagstiftningen. Det bakomliggande syftet med de utökade sanktions- och 
utredningsmöjligheterna är, enligt promemorian, att ytterligare effektivisera tillsynen över 
upphandlande myndigheters tillämpning av upphandlingslagarna. De föreslagna 
ändringarna föreslås träda i kraft den 1 februari 2023. Även om syftet bakom promemorian 
får anses vara eftersträvansvärt konstaterar Nacka kommun att merparten av förslagen i 
promemorian är alltför långtgående och att dessa dessutom riskerar att missa det mål som 
förslagen ämnar att uppnå. Vidare konstaterar Nacka kommun att skälen för införandet av 
de föreslagna sanktionerna inte kan anses uppnå den nivå av tillräckligt underbyggda skäl 
som får anses krävas för införandet av statliga sanktioner. Nacka kommun kan inte heller 
utläsa att föreslagna sanktionsverktyg i praktiken skulle bidra till en effektivare tillsyn av 
den offentliga upphandlingen eller en minskad korruption. Förslagen avstyrks därmed i 
dess helhet. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslistaben och inköpsenheten daterad den 31 maj 2022 
Bilaga 1 Förslag till yttrande 
Bilaga 2 Promemorian En effektivare upphandlingstillsyn, Ds 2022:5 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från juridik- 
och kanslistaben och inköpsenheten – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet 
med detta förslag. 
 
- - - - - 
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§ 87 KFKS 2022/357 

Remiss – Europeiska kommissionens förslag till 
förordning inom ekodesign för hållbara produkter 
Yttrande till Miljödepartementet 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande. 

Kommunstyrelsen antar förslag till yttrande enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen daterad den 
19 maj 2022. Beslutet förklaras omedelbart justerat. 

Ärende 
EU-kommissionen har presenterat ett förslag till förordning om ekodesign för hållbara 
produkter, som ska gälla som lag i medlemsländerna. Förslaget innebär en satsning på att 
nästan alla fysiska varor på EU:s marknad ska bli mer miljövänliga, genom cirkulär och 
energieffektiv hantering från att produkten tas fram tills den blir avfall. Förordningen 
innebär nya krav för att göra produkter mer hållbara, tillförlitliga, återanvändbara, lättare att 
underhålla, renovera, återvinna, samt energi- och resurseffektiva. Förslaget innehåller också 
åtgärder som ska sätta stopp för förstörelse av osålda konsumentprodukter, öka grön 
offentlig upphandling och ge incitament till hållbara produkter.  

I yttrandet framförs att målet med förslaget är positivt men att det är svårt att bedöma hur 
förslaget kommer att påverka kommunerna eftersom uppdragen inte är fördelade på 
nationell nivå. Vidare framförs att den föreslagna förordningen innebär detaljerade krav 
och att det inte är tillräckligt utrett vilka ekonomiska konsekvenser förslagen bedöms få för 
berörda verksamheter och kommuner. Det behöver klargöras vilka myndigheter som ska 
följa upp de olika kraven som ställs av förordningen och hur uppföljningen ska gå till. För 
tillsynsmyndigheter behövs vägledning i god tid innan förordningen träder i kraft. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslistaben, daterad den 19 maj 2022 
Bilaga 1 Förslag till yttrande 
Bilaga 2 Remiss del 1 
Bilaga 3 Remiss del 2 
Bilaga 4 Synpunkter miljö- och stadsbyggnadsnämnden 
Bilaga 5 Protokollsutdrag miljö- och stadsbyggnadsnämnden 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från juridik- 
och kanslistaben– och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta förslag. 
- - - - - 
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§ 88 KFKS 2022/1038 

Rekommendation – Huvudöverenskommelse om 
länsövergripande samverkan kring hälsa, vård och 
omsorg, (HÖK) 
Rekommendation från Storsthlm 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen antar 
huvudöverenskommelsen om länsövergripande samverkan kring hälsa, vård och omsorg, 
HÖK. 

Ärende 
Storsthlm har tillsammans med Region Stockholm tagit fram ett förslag till 
huvudöverenskommelse för samverkan inom hälsa, vård och omsorg i Stockholms län. 
Överenskommelsen fastställer principer för:  

• parternas gemensamma och respektive ansvar för sammanhållen, god, delaktig och 
effektiv vård och omsorg 

• struktur för samverkan på olika nivåer mellan kommunerna och regionen  
• hur samverkan ska ske lokalt, delregionalt och regionalt 
• hur överenskommelser inom sakområden ska tas fram/revideras och följas upp.  

 
Målgruppen är personer i alla åldrar med behov av sammanhållna insatser från kommunen 
och regionen. Storsthlms styrelse beslutade den 14 oktober 2021 att rekommendera 
kommunerna i länet att anta överenskommelsen.  

Ärendet har beretts av äldrenämnden och socialnämnden som båda föreslår att 
kommunstyrelsen antar huvudöverenskommelsen om länsövergripande samverkan kring 
hälsa, vård och omsorg. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslistaben daterad den 19 maj 2022 
Bilaga 1 Rekommendation från Storsthlm, 2021-10-14 
Bilaga 2 Huvudöverenskommelse om länsövergripande samverkan kring hälsa, vård 

och omsorg, HÖK, 2021-10-14. 
Bilaga 3 Riktlinje för länsövergripande samverkan kring hälsa, vård och omsorg, 

HÖK, 2022-02-23 
Bilaga 4 Protokoll från socialnämnden den 26 april 2022, § 43 (SOCN 2021/384) 

inklusive tjänsteskrivelse  
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Bilaga 5 Protokoll från äldrenämnden den 27 april 2022, § 33 (ÄLN 2021/194) 
inklusive tjänsteskrivelse 

 

Yrkanden 
Johanna Kvist (S) och Karin Teljstedt (KD) yrkade bifall till det utsända förslaget. 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från juridik- 
och kanslistaben – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta förslag. 
 
- - - - - 
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§ 89 KFKS 2022/348 

Medborgarförslag – Digital redovisning av broavgift för 
Skurubron. 
Inkom den 10 april 2022 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att fatta följande beslut.  

Kommunstyrelsen ger kommunikationsenheten i uppdrag att tillgängliggöra information 
om broavgiften för Skurubron via Nacka kommuns hemsida. Därmed är 
medborgarförslaget behandlat. 

Ärende 
Medborgarförslaget betonar vikten av att Nackas medborgare hålls informerade om 
kostnaden för den nya Skurubron, vad broavgiften ska finansiera och hur mycket pengar 
som kvarstår att betala. I syfte att redovisa detta föreslår medborgaren att Nacka kommun 
på sin hemsida eller på en digital tavla i anslutning till Skurubron redovisar hur stor kostnad 
avgifterna ska finansiera samt hur mycket som betalats genom avgifter. 

Kommunikationsenheten föreslår att kommunen via sin hemsida nacka.se länkar till 
Transportstyrelsen för statistik om bropassager på Skurubron och Trafikverket för 
information om broprojektet och kvarstående finansiering. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och kommunikationsenheten, daterad den 19 
maj 2022 
Bilaga 1 Medborgarförslag om redovisning av broavgift för Skurubron, 2022-04-10 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret och kommunikationsenheten – och fann att arbetsutskottet hade 
beslutat i enlighet med detta förslag. 

Protokollsanteckningar 
Anders Tiger lät anteckna följande till protokollet för Kristdemokraterna 
”Ett problem med avgiften på Nya Skurubron är att tillfälliga besökare får en faktura på 
bara några kronor, det är både krångligt och irriterande för den personen. 
 
Vi föreslår därför att fakturan skickas ut först efter tio passager över bron. På det sättet kan 
tillfälliga besökare slippa betala och de regelbundna påverkas inte.” 
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Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nackalistan tycker att det är bra att kommunen i förslaget till beslut säger att man ska 
tillgängliggöra siffrorna som efterfrågas på kommunens hemsida. Vi tycker dock att man 
skulle kunna bifalla medborgarförslaget i sin helhet och på hemsidan sätta ett räkneverk 
som veckovis summerar och räknar ner de avbetalningar som görs. Nackalistan har hela 
tiden varit emot brukaravgifter på skurubron och tycker det är viktigt att medborgarna 
tydligt påminns om hur det moderatastyrets avtal kring skurubron innebär en 
dubbelbeskattning.” 
- - - - - 
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§ 90  KFKS 2022/336 

Politikerinitiativ – Vänortsavtal med Ukraina 
Politikerinitiativ den 4 april 2022 av Gunilla Grudevall-Steen (L) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott förslår att kommunstyrelsen beslutar följande. 

Kommunstyrelsen noterar att utifrån rådande läge i Ukraina finns i dagsläget inga 
möjligheter att inleda vänortssamarbete med Ukraina. Kommunstyrelsen noterar att 
möjligheten att ingå vänortsavtal med en stad i Ukraina kommer att ingå i 
stadsledningskontoret översyn av kommunens internationella policy och 
vänortssamarbeten. Översynen genomförs hösten 2022. Med denna notering är 
politikerinitiativet färdigbehandlad.  

Ärende 
Gunilla Grudevall-Steen (L) har i ett politikerinitiativ föreslagit att Nacka kommun, när 
förhållandena tillåter, tar adekvata kontakter för att förverkliga ett vänortsavtal med en stad 
i Ukraina i syfte att hjälpa till med landets återuppbyggnad.  

Nacka kommun har en policy för sitt internationella arbete som är i behov av översyn. 
Därför föreslås att kommunstyrelsen noterar att det utifrån rådande läge i Ukraina inte 
finns möjligheter att inleda vänortssamarbete med Ukraina och att möjligheten att ingå 
vänortsavtal med en stad i Ukraina kommer att ingå i stadsledningskontoret översyn av 
kommunens internationella policy och vänortssamarbeten. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från ledningsstaben daterad den 23 maj 2022 
Bilaga 1 Politikerinitiativet 
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
ledningsstaben – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta förslag. 

Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson/Christina Ståldal lät anteckna följande till protokollet för 
Nackalistan:  
”Nackalistan stöttar politikerinitiativet som vi tycker är mycket bra och vill så snart det är 
möjligt att kommunen sluter ett vänortsavtal med lämplig ukrainsk stad. Nackalistan anser 
för övrigt att det är viktigt med vänortsavtal och. Samarbeten med andra städer både i 
landet och utanför, de senaste tio åren har en tydlig minskning i ambitionerna att lära av 
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andra märkts vilket är väldigt olyckligt på lite längre sikt. Det finns alltid saker att förbättra 
och lära av andra, det farligaste som finns är att slå sig tillbaka och tro att man gör allting 
bäst.” 
 
 
- - - - - 
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§ 91 KFKS 2021/942 

Motion – Utveckling av debattformatet i 
kommunfullmäktige 
Motion den 20 september 2021 av Leonid Yurkovskiy (SD) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande. 

Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar följande. 

Kommunfullmäktige noterar att det pågår aktiviteter för att öka medborgarnas intresse för 
fullmäktigesammanträdena samt att det redan idag finns rekommendationer i 
arbetsordningen om tidsbegränsning av talartider.  Ytterligare rekommendationer bedöms 
inte aktuella i nuläget, men kan aktualiseras vid en framtida översyn av arbetsordningen. 
Motionen är därmed färdigbehandlad. 

Ärende 
Motionären föreslår att kommunstyrelsen ges i uppdrag att, tillsammans med medborgare 
och akademi, utreda hur debattformatet kan utvecklas för att öka medborgarnas intresse 
för att följa fullmäktigesammanträdena. 

I utredningen av motionen konstateras att val- och demokratinämnden bevakar 
demokratifrågor i kommunen och arbetar för att utveckla och fördjupa den demokratiska 
processen gentemot Nackaborna. Utifrån detta har nämnden bl.a. presenterat möjliga 
tillvägagångssätt för hur politikercaféet – allmänhetens frågestund – innan fullmäktiges 
sammanträden kan utvecklas för att öka medborgarnas intresse för sammanträdena. Vad 
gäller längden på fullmäktigedebatten, kan konstateras att en tidsbegränsning finns redan 
idag genom att fullmäktiges arbetsordning reglerar talartider för de ärenden som behandlas. 
Talartiderna utgör dock endast en rekommendation, då det utifrån ett 
yttrandefrihetsperspektiv finns begränsningar i möjligheten att frånta en talare ordet. 
Ytterligare rekommendationer bedöms inte aktuella i nuläget, men kan aktualiseras vid en 
framtida allmän översyn av arbetsordningen.  

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslistaben daterad den 23 maj 2022 
Bilaga 1 Motionen 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från val- och demokratinämnden den 7 februari 2022, § 5, 

inklusive tjänsteskrivelse 

Yrkanden 
Mikael Carlsson (NL) yrkade bifall till motionens förslag. 
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Gunnel Nyman Gräff (S) yrkade bifall till det utsända förslaget från juridik- och 
kanslistaben. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde Mikael Carlssons yrkande mot det utsända förslaget från juridik- och 
kanslistaben och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med förslaget från juridik- 
och kanslistaben. 
 
 
- - - - - 
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§ 92 KFKS 2021/1254 

Motion – Träffpunkt i Sickla 
Motion den 13 december 2021 av Lisa Rasmussen m.fl. (V) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut.  

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta följande.  

Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen eftersom det i dagsläget inte finns behov 
eller kundunderlag till en ny träffpunkt. Motionen är härmed färdigbehandlad. 

Ärende 
Vänsterpartiet föreslår i sin motion att Nacka kommun tillsammans med berörda klient- 
och anhörigorganisationer och personliga ombuden planerar för att starta upp en ny 
träfflokal i området kring Sickla köpkvarter samt att kommunen uppdrar till socialpsykiatrin 
inom Välfärd samhällsservice (VSS) att driva verksamheten i den nya träfflokalen med 
planerad start i januari 2023. Motionen innefattar även förslag om att kommunen i sin 
långtidsplanering för särskilda boenden tar fram en plan för fler träfflokaler. 

I utredningen av motionen konstateras att kommunen har två träfflokaler som har 
kapacitet till att ta emot fler deltagare. Öppnandet av en tredje träfflokal kan minska 
deltagarantalet på befintliga träfflokaler och träfflokalerna skulle därmed kunna förlora sitt 
syfte som mötesplats. Behov av nya träffpunkter bedöms årligen och i dagsläget finns inte 
behov eller kundunderlag till en ny träffpunkt. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslistaben, daterad den 16 maj 2022 
Bilaga 1 Motionen 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från socialnämnden den 26 april 2022 § 44 (SOCN 

2021/470) 
 

Yrkanden 
Gunnel Nyman Gräff (S) och Mikael Carlsson (NL) yrkade bifall till motionens förslag. 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till det utsända förslaget från juridik- och kanslistaben. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde Gunnel Nyman Gräffs och Mikael Carlssons förslag mot det utsända 
förslaget från juridik- och kanslistaben och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet 
med förslaget från juridik- och kanslistaben. 
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Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nackalistan tycker att det är positivt att flera träffpunkter för äldre skapas i. de olika 
kommundelarna. Dessa behöver inte ske i kommunal regi utan kan med fördel ske i 
samverkan med näringsliv och ideella organisationer. Träffpunkterna ska vara lätta att ta sig 
till och resan dit ska kunna ske på ett smittsäkert sätt även under influensa eller 
pandemitider. Social isolering har varit ett stort problem under pandemin och nu när vi 
planerar och förbereder oss för framtiden så är det viktigt att vi hela tiden har tänket kring 
hur vi kan hantera framtida kriser och utmaningar på ett bättre sätt.” 
- - - - - 
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§ 93 KFKS 2021/1253 

Motion – Stöd till elever med autism 
Motion den 13 december 2021 av Lisa Rasmussen, m.fl. (V) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta följande.  

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete inom de kommunala skolorna i 
Nacka kring stöd till elever med autism som uppfyller intentionerna i motionen samt att 
kommunen ersätter skolor med ett tilläggsbelopp för elever med omfattande behov av 
särskilt stöd. Motionen är med detta färdigbehandlad. 

Ärende 
Motionen har av beretts av utbildningsnämnden och kommunstyrelsens 
verksamhetsutskott. Detta är ett samlat ärende som vidare behandlas i kommunstyrelsen 
och därefter hanteras inom ärendet om mål och budget i kommunfullmäktige. 

Motionen tar upp att skolans autismkompetens behöver höjas. Det förslås ske genom 
utbildning för rektorer, att Nacka bygger autismvänliga skolor, att alla barn som behöver 
ska kunna få plats i särskilda undervisningsgrupper och att tilläggsbelopp ska utgå vid 
omfattande behov av särskilt stöd. 

Utifrån utredningen av motionens förslag framgår att Välfärd skola arbetar kontinuerligt 
med fortbildning samt har vägledning och rutiner gällande anpassningar i den fysiska och 
pedagogiska miljön i skolan. Föreslagna insatserna hos de kommunala skolorna pågår redan 
för att stärka skolans autismkompetens varigenom rektorer, lärare och annan skolpersonal 
ges de förutsättningar som krävs för att möta elevers individuella behov. Vidare framgår att 
tilläggsbelopp utgår till skolor för elever med omfattande behov av särskilt stöd. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslistaben, daterad den 18 maj 2022 
Bilaga 1 Motion – stöd till elever med autism (V) 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 10 maj 

2022 § 25 
Bilaga 3 Protokollsutdrag från utbildningsnämnden den 11 maj 2022 § 28 

Yrkanden 
Johanna Kvist (S) yrkade med instämmande från Mikael Carlsson (NL) bifall till motionens 
tredje att-sats.  
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Beslutsgång 
Ordföranden ställde Johanna Kvists och Mikael Carlssons förslag mot det utsända förslaget 
från juridik- och kanslistaben och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med 
förslaget från juridik- och kanslistaben. 

Protokollsanteckningar 
Andreas Andersson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
”Vi socialdemokrater ser mycket positivt i den här motionen. Vi anser dock att lärarna och 
rektorerna bör utbildas för att hantera ett bredare spektrum av NPF-diagnoser hos elever, 
vilket vi också satt undan medel för i vår budget. Kunskapen kring elever med autism är i 
många fall bristfällig och behöver uppdateras med de senaste årens rön. Även den andra 
attsatsen är lovvärd. Det finns dock en mängd aspekter att ta hänsyn till vid uppförande av 
skollokaler som alla behöver följas enligt lag. Alla Nackas skolor ska vara byggda på ett 
inkluderande sätt, så att alla kan ta sig runt, men att lyfta ut en viss aspekt på detta sätt vore 
märkligt. Vi är eniga om den tredje attsatsen och anser att detta är en punkt där kommunen 
behöver bli bättre, så att alla barn får det stöd de behöver.” 
 
- - - - - 
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§ 94 KFKS 2022/165 

Motion - Stöd till vikariepool för lärare 
Inkom den 21 februari 2022 av Andreas Andersson m.fl. (S) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta följande.  

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

Kommunfullmäktige noterar redovisningen av lagstiftningen gällande ersättning till 
skolhuvudmän, Nacka kommuns styrmodell och tidigare utredning gällande införande av 
en kommunal vikariepool. Med denna notering förklaras motionen färdigbehandlad. 

Ärende 
Motionen har av beretts av utbildningsnämnden. Detta är ett samlat ärende som vidare 
behandlas i kommunstyrelsen och därefter hanteras inom ärendet om mål och budget i 
kommunfullmäktige.  

Motionärerna föreslår att kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen i uppdrag att utreda 
förutsättningarna för att inrätta ett särskilt stöd till skolor för att fastanställa lärarvikarier. 

Bestämmelserna om bidrag till fristående skolor bygger bland annat på principen om 
likställighet mellan huvudmän på skolområdet. Detta upprätthålls genom reglering om att 
det så kallade grundbeloppet ska utgå efter samma grunder som finansieringen till 
kommunala skolor. Kostnaden för vikarier omfattas av de kostnader som ska ingå i 
grundbeloppet avseende undervisning. Huvudmannen har sedan möjlighet att välja hur den 
egna verksamheten ska organiseras. Lagstiftningen ger inte möjlighet att ge olika ersättning 
till skolhuvudmän beroende på hur de väljer att organisera behovet av vikarier. Även Nacka 
kommuns styrmodell bygger på konkurrensneutralitet och att skolorna beslutar sin 
organisation. Frågan om en kommunal vikariepool har utretts av Välfärd skola och där 
konstateras att det inte fanns skäl för införande av en sådan.  

Med notering om lagstiftningen gällande ersättning till skolhuvudmän, Nacka kommuns 
styrmodell och tidigare utredning gällande införande av en kommunal vikariepool anses 
motionen vara färdigbehandlad. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslistaben, daterad den 18 maj 2022 
Bilaga 1 Motion – Stöd till vikariepool för lärare (S) 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från utbildningsnämnden den 11 maj 2022 § 29 
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från juridik- 
och kanslistaben – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta förslag. 

Protokollsanteckningar 
Andreas Andersson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
”Denna motion kom till i ett försök att öka barnens trygghet genom minskad 
personalomsättning, minska antalet osäkra anställningar bland lärare och för att få till en 
mer effektiv organisering av vikarier i kommunen. Den initiala utredningen av detta har 
kommit fram till att detta inte är möjligt såsom lagen ser ut idag. Vi fortsätter dock kämpa 
för dessa frågor, inte minst genom att driva på för att Välfärd Skola ska inrätta en 
vikariepool för våra kommunala skolor.” 
 
- - - - - 
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§ 95 KFKS 2022/73 

Remittering av motioner från kommunfullmäktige den 
16 maj 2022 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att remittera motioner väckta i 
kommunfullmäktige den 16 maj 2022, enligt tabell nedan.  

Detta beslut fattas med stöd av punkten 1.11 i kommunstyrelsens delegationsordning. 

Remittering av motioner från kommunfullmäktige 16 maj 2022   
Motion D-nr Remitteras till Utskott 

Motion – Klimatsmart 
upphandling (NL) 

KFKS  

2022/482 

KS KSAU 

Motion – Krav vid 
byggnation av vägar (NL) 

KFKS 
2022/483 

KS KSSU 

 

Ärende 
Kommunstyrelsen har delegerat till kommunstyrelsens arbetsutskott att besluta om 
remittering av motioner som anmälts i kommunfullmäktige och där överlämnats till 
kommunstyrelsen för beredning. Vid kommunfullmäktiges sammanträde den 16 maj 2022 
väcktes två motioner. I detta ärende presenteras förslag på remittering av dessa 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslistaben, daterad den KFKS 2022/73 
Bilaga 1 Motion – Klimatsmart upphandling (NL) 
Bilaga 2 Motion – Krav vid byggnation av vägar (NL) 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från juridik- 
och kanslistaben – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta förslag. 
 
 
- - - - - 
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§ 96 KFKS 2022/449 

Övriga frågor 
Det fanns inga övriga frågor vid sammanträdet. 
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